

Porovnání – paušální daň vs. výdajové paušály – 80% výdajový paušál

Autor: ing. Pěva Čouková



Text		Paušální daň měsíčně		
		1. pásmo – 8 716 Kč		
		Limit na min. zdravotní pojištění	Bod zvratu 1 částka, při níž úspora = 0	x
FO ve výdajovém paušálu	1 Roční příjem	2 000 000 Kč	1 353 600 Kč	1 600 000 Kč
	2 Měsíční příjem	166 667 Kč	112 800 Kč	133 333 Kč
	3 80% výdajový paušál ř. 1 × 80 %	1 600 000 Kč	1 082 880 Kč	1 280 000 Kč
	4 Základ daně ř. 1 - ř. 3	400 000 Kč	270 720 Kč	320 000 Kč
	5 15 % daň ze zaokrouhleného ZD ř. 4 × 15 %	60 000 Kč	40 605 Kč	48 000 Kč
	6 Daň po odečtení nezdanitelné částky ř. 5 - 30 840	29 160 Kč	9 765 Kč	17 160 Kč
	7 Vyměřovací základ pro sociální pojištění – ř. 4 × 55 %	220 000 Kč	148 896 Kč	176 000 Kč
	8 Vyměřovací základ pro zdravotní pojištění – ř. 4 × 50 %	200 000 Kč	135 360 Kč	160 000 Kč
	9 Sociální pojištění ř. 7 × 29,2 % (minimálně 57 108 Kč)	64 240 Kč skutečnost	57 108 Kč minimum	57 108 Kč minimum
	10 Zdravotní pojištění ř. 8 × 13,5 % (minimálně 37 716 Kč)	37 716 Kč minimum	37 716 Kč minimum	37 716 Kč minimum
	11 Celkem odvody do systému ř. 6 + ř. 9 + ř. 10	131 116 Kč	104 589 Kč	111 984 Kč
	12 Výše odvodů do systému vůči základu daně – ř. 11 / ř. 1 × 100	6,56 %	7,73 %	7,00 %
FO – paušální daň	13 Paušální daň za rok měsíční paušální daň × 12	104 592 Kč	104 592 Kč	104 592 Kč
	14 Úspora ř. 11 - ř. 13	26 514 Kč	- 3 Kč	7 392 Kč
	15 Procento „zdanění“ v režimu paušální daně – ř. 13 / ř. 1	5,23 %	7,73 %	6,54 %

Poznámky:

- Základní sleva na poplatníka = 30 840 Kč
- Daňové zvýhodnění na vyživované dítě:

1. dítě	2. dítě	3. dítě	Celkem	
15 204	x	x	15 204	při 1 dítěti
15 204	22 320	x	37 524	při 2 dětech
15 204	22 320	27 840	65 364	při 3 dětech

- Minimální sociální pojištění – 4 759 × 12 = 57 108 Kč (zaokrouhleno)
- Minimální zdravotní pojištění – 3 143 × 12 = 37 716 Kč (zaokrouhleno)